גזרת הכפולים

· לגזרה זו משתייכים פעלים שעה"פ ולה"פ שלהם זהות: ردد, قلل, ضمم
· שורשים אלו יופיעו במילון כאילו הם מורכבים משתי האותיות הראשונות למשל قرّ יופיע לפני قرب.

· בנייו 2,5  נטים ע"ד השלמים: قرّر يقرّر      تردّد  يترّدد.
 עקרון בסיסי: אם שלושת העיצורים מופיעים, הצורה תהיה ע"ד השלמים.

                    אם עה"פ נשמטת- תמיד דגש בלה"פ.

מעתקים: 

1. כאשר עה"פ ולה"פ רצופות ויש בהם תנועה- עה"פ נשמטת וכפיצוי לה"פ מודגשת.

למשל         : ردد       ردّ

        إعتللت      إعتلّت

       أنضمِِمُ       أنضمُّ
*בעבר סביל של בניין 3 6 המעתק אינו פועל : رودِدَ, تُرُودِدّ
2. כשעה"פ ולה"פ רצופות ולה"פ מנוקדת בסוכון או כאשר יש ביניהן אם קריאה – לא חל שינוי מהשלמים: رددْتُ, رددْنا...  يَحْتَلِلْنَ... مجنونُ...إنحلالٌ, إستقلالٌ
3. כאשר עה"פ נשמטת ולפניה תנועת סוכון, הוא יקבל את תנועת עה"פ שנשמטה:
أعْدَدَ      أعدّ
يَرْدُدُ      يَرُدّ

مُسْتَقْررٌ    مُسْتَقِرٌّ

4. כאשר לה"פ  בסוף מילה בסוכון יש שתי אפשרויות: א. להשאיר את הצורה ע"ד השלמים ב. משמיטים את עה"פ שמים דגש + פתחה בלה"פ .
أقْرِْر     أقِرَّ

لم يَظْلَلْ     لم يَظَلَّ
